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Begroting 2010 en meerjarenbegroting 2011 – 2013 

 

Voorzitter, collega raadsleden, 

 

Vanmiddag houden we de algemene beschouwingen over de begroting 2010, de laatste van deze 

raadsperiode. Daarnaast ook de meerjarenbegroting voor de komende jaren. 

Ik denk dat deze algemene beschouwing bij mij nog lang zal blijven hangen. Niet vanwege de laatste 

beschouwing van deze raadsperiode, maar de inktzwarte wolken die op ons af komen en die 

onafwendbaar zijn.  Een structurele bezuiniging van 12 oplopend tot 13 miljoen euro vanaf 2012 

wordt een enorme klus.  

Niet gezegd kan worden dat de toekomstperspectieven als een verassing gezien kunnen worden. De 

donkere bezuinigingswolken kwamen al enige tijd op ons af en werden al zichtbaar in de mei- 

circulaire en de nog niet bekende septembercirculaire zal dit wel bevestigen dat ook voor Zeist een 

stormachtige periode aan zal breken. 

 Toch – gelet op de pijnlijke beslissingen die genomen moeten  - heb ik steeds meer waardering 

gekregen voor de zorgvuldige aanpak die het kabinet voor ogen had om te bezien hoe de 

bezuinigingen van 35 miljard gestalte moet krijgen en waarbij alle politieke taboes bespreekbaar 

gemaakt moeten worden. 

Dat geldt ook voor ons als gemeenteraad. We kunnen hier wel wat roepen, zoals ambtenaren weg, 

OZB  en tarieven drastisch te verhogen, maar die kant wil mijn fractie niet op. Ook hier zal een pallet 

van bezuinigingsmogelijkheden op tafel gelegd moeten worden waaruit politieke keuzes gemaakt 

kunnen worden. Voor mijn fractie is dan ook alles bespreekbaar. 

Toch heeft de financiële tegenspoed ook een andere kant van de medaille. Niet alleen de 

kwetsbaarheid van ons economisch bestaan trilt op zijn grondvesten, maar ook de kwetsbaarheid als 

samenleving wordt hiermee duidelijk zichtbaar. Want zo herhaal ik een zin uit mijn betoog van vorig 

jaar, als we inzien dat deze crisis dieper steekt dan de financiële neergang, dan zien we ook de morele 

dimensie van het geheel. 

 

 

De begroting 2010 en 2011 tot en met 2013. 
 

Voorzitter,  

 

De begroting 2010 ziet er prima uit met een positief saldo van 2,5 miljoen euro. De Berap draagt ook 

nog een steentje bij en komt bijna op 3 mln. terecht. De jaren daarna en in het bijzonder in 2013 en 

2014 verslechtert de financiële positie aanzienlijk. De uitkering uit het gemeentefonds zal 1,3 mln. 

lager zijn in 2013, buiten de 12 miljoen die er nog eens bijkomen. 

Uit de begrotingsbijdrage blijkt dat allerlei financiële acties zijn ondernomen om te bezien waar nog 

geld vandaan gehaald kan worden om de komende tekorten te kunnen dempen. Wij zijn benieuwd wat 

de zero-based methode op gaat leveren. Ook de verlegning van de vervangingstermijn draagt daar een 

steentje aan bij. 

Ik denk dat het goed is dat diverse kapitaallasten nog eens goed worden doorgerekend. Kloppen de 

cijfers nog of kan er door de toegepaste zero-based methode nog bijstellingen plaatsvinden. Mijn 

fractie wil toch zijn waardering uitspreken tot het nemen van dit soort initiatieven. Daaruit blijkt dat 

ook vanuit ambtelijke zijde wordt meegedacht aan het behalen van nieuwe rendementen. 

Mijn fractie is benieuwd naar de uitkomst van dit onderzoek, want alle beetjes helpen. 
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Weerstandsvermogen. 

Het is niet de eerste keer dat mijn fractie hier iets van zegt. Wij hebben al eerder gesteld dat we daar 

zuinig mee om moeten gaan. Het voorstel van het college in het raadsvoorstel om de stelpost 

behoedzaamheidreserve 2010 en 2011 te behouden voor het weerstandsvermogen steunen wij, omdat 

anders het structurele weerstandsvermogen van de gemeente te ver daalt van 1,1 mln. naar 0,6 mln. De 

ratio zoals die berekent is komt dan uit op 0,2 wat gelet op het waarderingscijfer onverantwoord is. 

 

Versnelde afbouw onttrekking Eigen Kapitaal: 

Beslispunt 8 van het raadsvoorstel houdt drie maatregelen in waarmee wordt beoogd om de tekorten 

op lange termijn wat op te gaan vangen. De voorgestelde afbouw van onttrekking van het Eigen 

Kapitaal, vervangingsinvesteringen en het storten van de overschotten 2010/2012 in Eigen Kapitaal 

deel 3 kunnen rekenen op steun van mijn fractie. 

 

Interactieve planvorming: 
De fractie vindt dat de raad en college met de interactieve planvorming op de goede weg zit. Met Huis 

ter Heide hebben we de eerste ervaring opgedaan met de inzet van een kopgroep. Die heeft prima werk 

verricht. Maar de keerzijde is dat als deze trend zich voortzet het woningbouw programma toch wel 

ernstig in de knoop begint te raken. De fractie van de ChristenUnie/SGP is blij dat er weer 

bouwactiviteiten gaande zijn, maar wil die nog wel enkele jaren gaande houden, zodat starters en 

jonge gezinnen in eigen omgeving op korte termijn onderdak kan worden geboden. 

 

Handhaving en veiligheid: 
De integrale aanpak van toezicht en handhaving zit volgens de fractie van de ChristenUnie/SGP steeds 

meer op de goede weg. Wij hopen dat daarmee het eerdere rapport van de Rekenkamercommissie 

omgebogen kan worden met de titel “wel geleid door beleid”.  

De jeugdcriminaliteit en overlast blijven de fractie zorgen baren. Wordt de inzet van de doelstelling 

door het college gehaald en hoe zit het met de nog niet bestede gelden ter bestrijding van de 

jeugdcriminaliteit? Graag hier een reactie op. De fractie van de ChristenUnie/SGP vindt de aansluiting 

bij het Veiligheidshuis in Amersfoort een goede zaak. Dit betekent dat ook uitgangsgeweld voortaan 

kan rekenen op een weekendarrangement bij de politie en justitie. Buiten het uitgaansgeweld heeft de 

fractie grote zorgen over het toenemend aantal gevallen van huiselijk geweld, waarbij veelal kinderen 

betrokken zijn. Er wordt nog eens schamper gereageerd op het gezinsbeleid van minister Rouvoet. 

Mijn fractie denkt daar anders over, omdat het gezin een kostbaar geheel is en de hoeksteen vormt 

voor de samenleving en daar moeten we zuinig mee omgaan. 

 

Klantgerichtheid: 
De klant is koning zo wordt in het bedrijfsleven wel eens geredeneerd. Bij de gemeente leefde deze 

slogan niet zo,omdat men vond dat men van de inwoners uit Zeist niet zo afhankelijk was, zoals een 

bedrijf dat kan zijn. Toch is mijn fractie blij dat de bakens op dit terrein in positieve zin worden verzet. 

Dit blijkt uit het rapportcijfer dat Zeist heeft gekregen uit een laatst gehouden benchmark onderzoek. 

De fractie gaat ervan uit dat de ingeslagen weg wordt voortgezet, ook als het gaat om snelle 

afhandeling van vragen en brieven, zodat de klanttevredenheid nog een grotere stap kan maken in 

Zeist. Wij hopen dat de invoering van de nieuwe organisatiestructuur in het kader van de OWNDK 

daarbij een bijdrage zal leveren. 

 

Tarieven:  
Met de meeste tariefwijzingen kan mijn fractie wel instemmen. Meer moeite hebben wij met opnieuw 

forse stijging van de grafrechten met 9%. Al eerder heb ik aangegeven, dat geen enkel tarief in de 

afgelopen jaren zo sterk is opgelopen als de begraaf- en grafrechten. Ik heb daar al meerdere keren 
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mijn zorgen over geuit. Mijn fractie wil graag van het college weten wanneer aan deze explosieve 

stijgingen een einde komt, omdat het anders een luxe wordt om in Zeist begraven te kunnen worden en 

de keuze vrijheid van begraven of crematie wel heel financieel getint gaat worden. 

Maar hoe moet deze stijging gezien worden tegen het licht van een exploitatie overschot van 113.000 

euro? Graag een reactie hierop. 

 

Centrumgebied: 
Belcour en het centrumgebied staan al geruime tijd op de politieke agenda. Er is al veel over gezegd 

en geschreven, maar er is ook al veel geld aan uit gegeven voor onderzoeken en om het aantrekkelijker 

te maken. Het wordt weer tijd om het winkelcentrum  op de regionale kaart te zetten, want met een 

verpauperd winkelgebied is niemand gediend, de winkeliers niet, centrumbewoners niet, eigenlijk 

geheel Zeist niet, want het centrum moet weer het visitekaartje worden van alle Zeistenaren, waar men 

graag vertoefd. De pareltjes moeten aan één geregen worden en gaan zorgen voor een grotere parel , 

die voor de regionale uitstraling gaat zorgen. 

Wij zijn benieuwd naar de verdere uitwerking van de plannen, maar zeker naar het kostenplaatje en 

haalbaarheid van de plannen.  

 

Voorzitter, ik heb maar een beperkte spreektijd, ik had nog graag iets gezegd over: 

-  

- Het wijkgericht werken 

- De WMO 

- De woningbouwprojecten 

- De aflopende horizonfinanciering 

- Burgerparticipatie 

 

Ongetwijfeld zullen andere woordvoerders ook een aantal onderwerpen naar voren brengen die men 

van belang vindt om naar voren te brengen, dus ik wacht wel af wat daar eventueel over gezegd gaat 

worden. 

 

Slot: 
Ik rond af, de komende maanden zullen spannend zijn. Met name vanwege de bezuinigingsplannen die 

voor de Voorjaarsnota op tafel moeten komen en waarmee de nieuwe raad aan de slag zal moeten. 

De fractie van de ChristenUnie/SGP wenst alle ambtenaren, college en raadsleden voor het nieuwe 

begrotingsjaar veel wijsheid en creativiteit toe. Wij bidden om Gods zegen over al het werk dat in het 

belang van de Zeister samenleving mag worden gedaan. 

 

 

 

 


